
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 29.11.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Omówienie projektów uchwał na najbliższą sesję rady gminy. 

6. Temat ulicy Księżycowej w Suchym Lesie. 

7. Omówienie projektu budżetu gminy Suchy Las na rok 2024 – cz. IV procedowania.  

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Z-ca Przewodnicząca J. Pągowska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 

• Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

 

Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków komisji.  

 

Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła autopoprawki do projektu uchwały i odpowiedziała na pytania 

członków komisji.  

 

Radny T. Sztolcman poprosił o sprawdzenie w budżecie pozycji dotyczącej budowy pomieszczenia 

gospodarczego na tyłach remizy OSP i świetlicy, ponieważ podawane są różne kwoty zabezpieczone na 

ww. zadanie (278 tys. zł i 329 tys. zł).  

 

Wójt G. Wojtera odpowiadając na pytanie przewodniczącej J. Pągowskiej poinformował, że wniosek 

spółki LARG o dopłatę (o 80 tys. zł) dotyczy środków na zapłatę premii oraz refundacji kosztów zadania: 

projekt aranżacji sali sesyjnej w nowym urzędzie gminy. Przewodnicząca uznała, że spółka dostała już 

tak wiele środków związanych z powierzeniem zadania budowy urzędu gminy i zastanawia się , czy coś 

jeszcze może się pojawić? Wójt G. Wojtera odpowiedział, że w przyszłym roku będzie jeszcze jeden 

aneks dotyczący trzech detali: inna lokalizacja agregatów, przeprojektowanie układu windowego i 

wprowadzenie systemu ułatwienia dla osób z niepełnosprawnościami.  

 

Nowe przedsięwzięcie polegające na przygotowaniu wniosku o dofinansowanie, zabezpieczenie w 

budżecie w 2024 roku kwoty 510 tys. zł (30% wydatków kwalifikowanych dot. wkładu własnego) na 

samochód średni 1 mln 700 tys. zł.  

 



Przewodnicząca J. Pągowska wymieniła pojazdy znajdujące się w OSP Golęczewo w 2023 roku. 

 

Z-ca wójta I. Ciok oznajmiła, że autopoprawka dotyczy wymiany średniego samochodu. 

Przewodnicząca dodała, że zastanawia się nad sensownością wymiany 8-letniego samochodu z 

przebiegiem 160 tys. km i poprosiła o uzasadnienie konieczności wymiany auta. Wójt G. Wojtera 

poinformował członków komisji, że zakup jest całkowicie warunkowany możliwością uzyskania 

najwyższej dotacji, jaką można uzyskać na zakup średniego samochodu, który mógłby być dostosowany 

do transportu drabiny. Sprzedaż samochodu obecnego plus dotacja ma całkowicie wystarczyć na zakup 

nowego średniego auta. Jeżeli nie będzie tych elementów, to nie ma mowy o zakupie nowego 

samochodu z zaangażowaniem środków budżetowych. Pieniądze zaplanowane w budżecie są zapisem 

wyprzedzającym sprzedaż obecnego samochodu (pożyczka dla OSP Golęczewo). Jeśli nie będzie 

promesy na środki unijne, to nie ma tematu. Kwota na nowy samochód jest wynikiem rozpoznania 

rynku dokonanego przez OSP Golęczewo (auto z możliwością gaszenia samochodów elektrycznych i 

instalacji fotowoltaicznej). Samochód jest dobrze wyposażony. Jest skończona specyfikacja.  

 

Radny T. Sztolcman zaproponował zapis: „pożyczka dla OSP Golęczewo na zakup średniego samochodu 

pożarniczo-gaśniczego na okres przejściowy otrzymania dotacji”. Skarbnik M. Wojtaszewska 

przypomniała, że to gmina jest beneficjentem i to gmina będzie kupować samochód. Gmin musi mieć 

zabezpieczony wkład własny. Po stronie dochodów do budżetu na rok 2024 można zapisać sprzedaż 

auta jako źródło finansowania tego wkładu własnego.  

 

Radny T. Sztolcman złożył wniosek formalny o wycofanie omawianego wniosku z autopoprawki do WPF  

i procedowanie go w dniu 18.12.2024 roku łącznie z wnioskiem zwiększającym dochody na 2024 rok o 

samochód OSP Golęczewo, ponieważ w tej chwili nie ma gwarancji, że ten samochód pojawi się po 

stronie dochodowej. 

 

Radna J. Radzięda zapytała o informację na temat obowiązku przygotowania analizy finansowej do 

wniosku o dofinansowanie (15 tys. zł) oraz poprosiła o zestawienie wszystkich aut OPS gminy Suchy 

Las pod względem ich roczników i o przesłanie wniosku spółki LARG.  

 

Z-ca wójta I. Ciok zwróciła uwagę, że pozostałe jednostki nie zgłaszały potrzeby i chęci wymiany aut. 

Wymiana samochodu, to inicjatywa jednostki OSP Golęczewo.  

 

Autopoprawka została zaopiniowana pozytywnie jednomyślnie.  

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie.  

 

• Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 

2023-2041. 

 

Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków komisji.  

 

Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła autopoprawki do projektu uchwały i odpowiedziała na pytania 

członków komisji.  

 



Radny J. Dudkiewicz przekazał informację z KPPOŚiSK na której kierownik OŚ W. Orczewski sugerował, 

że brakuje zapisu w WPF o wymianie istniejących pieców węglowych na gazowe. Radna A. Ankiewicz 

dodała, że „zapis na przyszły rok jest na 3 tys. zł, a powinien być jeszcze przez trzy lata”. 

 

Skarbnik M. Wojtaszewska podziękowała radnym za uświadomienie kierownikowi OŚ, żeby taki 

wniosek złożył, ponieważ otrzymuje ona wnioski od pracowników merytorycznych.    

 

Ze względu na obszerny wydruk autopoprawki wraz z WPF i problemy z doszukaniem się konkretnych 

zadań, radny T. Sztolcman zaproponował przygotowanie autopoprawki z konkretnymi zapisami 

(wierszami) na sesję i wycofanie poprawki z 28.11 br. Autopoprawką radni zajmą się oddzielnie podczas 

sesji, a na komisji radni zaopiniują tylko pierwotne przedłożenie projektu uchwały.   

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 5 głosami za, 2 osoby wstrzymały się od głosu.  

 

Ad. 6. 

Przewodnicząca J. Pągowska przypomniała, że ul. Księżycowa w Suchym Lesie na jej wniosek została 

wpisana w obecnym roku do projektu budżetu. Pan wójt nie uwzględnił na przyszły rok w budżecie ul. 

Księżycowej. Jak wygląda procedowanie planu na Aleksandrowie? Co z nieścisłością dotyczącą kategorii 

drogi ul. W. Bogusławskiego? Jeśli rada nie przeproceduje planu, to nie będzie można wybudować ulicy.  

 

NPP T. Lisowski poinformował członków komisji, że w obecnej chwili nie udzieli odpowiedzi. Odpowie 

w dowolnym trybie, ale nie ma w tej chwili wiedzy na temat podany przez przewodniczącą.  

 

Wójt G. Wojtera oznajmił, że plan miejscowy dla omawianego regionu jest w trakcie procedowania i 

nie wygląda na to, że będzie można zakończyć go szybko. Jest co najmniej jeszcze rok pracy z planem. 

Rozmawiając o przyczynach uniemożliwiających rozpoczęcie inwestycji drogowej warto zaznaczyć, że 

sprawa wspomniana przez przewodniczącą pojawiała się na etapie uzgodnień. Jest to kwestia, która 

nie leży po stronie gminy, a po stronie powiatu poznańskiego. Na pewno uchwalenie planu jest ważne 

dla rozpoczęcia fazy projektowo-wykonawczej przy budowie ul. Księżycowej z pełnym projektem 

drogowym. ZRID wprawdzie może pojawić się w każdym momencie, ale potrwa to do 2,5 roku. ZRID-

em narzucone zostanie rozwiązanie drogowe do planu miejscowego, a tak być nie powinno jeśli gmina 

zdecydowała się na rozpoczęcie planu miejscowego. Częściowo problemy ulicy Księżycowej można 

rozwiązać półśrodkami w oczekiwaniu na uchwalenie planu miejscowego. Jeśli pojawi się konieczność 

wykupu terenu i problem z tym wykupem, to wówczas ZRID. Dopóki nie będzie planu miejscowego, nie 

powinno rozpoczynać się procesu inwestycyjnego, ale jest możliwość innych rozwiązań.  

 

Mieszkaniec oznajmił, że jest po szeregu konsultacji z projektantami branży drogowej. ZRID faktycznie 

nie jest dobrym pomysłem. Tu nie trzeba nic wykupywać, ponieważ właścicielami obu działek jest 

gmina. Jest tylko minimalne ryzyko urzędnika który stwierdzi, że zapis w miejscowym planie mówiący: 

„zjazd indywidualny nie jest drogą”. To jest działka komunikacyjna. Na działkach na których jest plan 

można inwestycję realizować częściowo, czyli zrealizować fragment drogi ulicy Księżycowej. Kolejny 

fragment po uchwaleniu planu można zrobić w drugim etapie.  

 

Radny M. Przybylski przypomniał, że podobna sytuacja była z ul. Wrzosową w Złotnikach. Była ona 

wybudowana do pewnego momentu, tam też nie było wyznaczonego szlaku.  



 

Wójt G. Wojtera oznajmił, że wszyscy biorący udział w dyskusji mają rację i dodał, że urząd odrzucając 

możliwość w trybie „zaprojektuj i wybuduj” też ma rację. Jeśli chodzi o etapowanie, to problem polega 

na tym, że projekt drogowy zakładający realizację układu drogowego do działki 190/5 (nie objęta 

planem, ale objęta projektem) i graniczy z drogą – wójt jest przekonany, że wydział dróg i gospodarki 

przestrzennej powiatu poznańskiego nakazałby zaprojektowanie nawrotki. Trzeba czekać na 

rozwiązanie kompleksowe dla całego układu drogowego, żeby uniknąć sytuacji, że starosta nie wyda 

pozwolenia. Nawrotka między końcówką ul. Księżycowej, a działką 190/5 będzie niestety musiała się 

pojawić. Układ płytowy pozwala na ich demontaż i jest to modernizacja drogi nie wymagająca 

pozwolenia.  

 

Radny T. Sztolcman poinformował, że być może rozwiązaniem byłoby wydzielenie fragmentu planu, 

który będzie obejmował ul. Księżycową i zminimalizuje tym samym ilości uwag do planu.  

 

Radny M. Przybylski zaproponował zadanie pytania staroście jaka jest jego opinia na temat nawrotki.  

 

Wójt G. Wojtera oznajmił, że nie można wykluczyć kształtu ulicy w literę „U” i łączenie jej z powrotem 

z ul. Bogusławskiego. Jeżeli nie można tego wykluczyć, to nie warto na ten moment rozmawiać o 

nawrotce robionej ZRID-em.  

 

Radny J. Dudkiewicz zauważył, że położenie płyt utwardzi teren co oznacza, że woda będzie zlewała się 

na tereny działek już zabudowanych. Trzeba tej wodzie zapewnić możliwość ujścia.  

 

Wójt G. Wojtera poinformował zebranych, że stosowany jest drenaż francuski i zdaje on egzamin. 

Modernizacja ulicy w roku 2024 za pomocą płyt będzie w pierwszym półroczu.  

 

Mieszkańcy oznajmili, że obawiają się tego, że położenie płyt spowoduje odłożenie docelowej budowy 

drogi. Przewodnicząca J. Pągowska zaprzeczyła tym obawom.  

 

• Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Jelonek – 

rejon ulic Złotnickiej i Sosnowej. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska odczytała uwagę złożoną do planu. 

 

Za uwzględnieniem uwagi nieuwzględnionej przez wójta nie oddano głosów, 6 osób zagłosowało 

przeciw, 1 osoba wstrzymała się od oddania głosu. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 6 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od oddania 

głosu. 

 

• Projekt uchwały uchylającej uchwałę nr LI/586/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 listopada 

2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu – Biedrusko w zakresie terenu 

zamkniętego, stanowiącego obszary obejmujące działki o numerach ewidencyjnych: 265, 374, 

474, 477, 316, w obrębie geodezyjnym Biedrusko, z późniejszymi zmianami. 



 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w Suchym Lesie, rejon ul. Sprzecznej.  

 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  

 

Radna A. Ankiewicz zapytała: „dlaczego nie poszliśmy do Obornickiej, dlaczego wyłączyliśmy działki 

między Sprzeczną, a Obornicką”?  

 

Radny T. Sztolcman oznajmił, że być może działki o które pyta radna A. Ankiewicz są objęte planem 

rejonu ul. Diamentowej i zaznaczył, że w uzasadnieniu przywołane jest studium uwarunkowań z 1998 

roku. Od tego czasu co najmniej już dwa razy studium było uchwalane. Radny poprosił o sprawdzenie 

tego fragmentu uzasadnienia.  

 

Radna J. Radzięda zapytała dlaczego teraz wszczyna się ten plan. Przez dwa lata wójt nie chciał go 

wszcząć mówiąc, że najpierw trzeba rozwiązać kwestie komunikacyjne w tym obszarze. Czy te kwestie 

zostały rozwiązane?  

 

NPP T. Lisowski odpowiedział, że wywołanie planu też ma na celu rozwiązania komunikacyjne. Radna 

A. Ankiewicz dodała, że wszczęcie planu spowodowane jest tym, że zaczęły się budować domy na 

omawianym terenie z wydaną decyzją o warunkach zabudowy. Trzeba wywołać plan, aby dalej nie 

działo się to według decyzji o warunkach zabudowy. Fakt wywołania planu wstrzymuje procedurę 

wydawania decyzji o warunkach zabudowy.  

 

Radny M. Przybylski przypomniał, że o tym planie mówiło się już od początku poprzedniej kadencji.  

 

Radny T. Sztolcman zapytał z czego wynika takie wzmożenie planistyczne na najbliższą sesję? Pewnie 

dlatego, że jest obawa przed WZ, tylko dlaczego obawa jest na terenie omawianym, a nie ma tej obawy 

np. na pograniczu Zielątkowa i Golęczewa, gdzie od trzech lat radny wnioskuje o plan. W czym te plany 

są lepsze od tamtego?  

 

NPP T. Sztolcman odpowiedział, że omawiane plany w niczym nie są lepsze od tego przytoczonego 

przez radnego T. Sztolcmana.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska przypomniała, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, 

rejon Aleksandrowo został wszczęty w 2021 roku i do tej pory nie został uchwalony. Takich wszczętych 

planów jest 20 plus studium. Po co wszczynać kolejne? Co z tymi, które są wszczęte?  

 

NPP T. Lisowski odpowiedział, że urząd może podpowiadać rozwiązania na podstawie ruchów 

mieszkańców w takich, a nie innych miejscach, które są przedmiotem ich zainteresowania. Samo 



podjęcie uchwały i przychylenie się do tego leży po stronie radnych. Jeśli radni uznają, że nie ma 

konieczności wszczęcia uchwały, to jest ich decyzja.  

 

Radny T. Sztolcman zaznaczył, że radni zgadzają się z przedmówcą, ale również co do innych terenów.  

Jeżeli radni wnioskują od trzech lat i lokalnej społeczności bardzo zależy, żeby teren zabezpieczyć przed 

niekontrolowanymi/dzikimi WZ-kami, to tu nie widać zrozumienia.  

 

Radny R. Banaszak przypomniał, że plany które nie zostaną zakończone do 31.12.2024 roku lecą do 

śmietnika. Są to pieniądze wyrzucone w błoto. Procedowanie planu, to okres ok. 2-3 lat.  

 

Radna J. Radzięda zapytała: „ile nas kosztuje grzebanie w studium w tej chwili”? 

 

NPP T. Lisowski odpowiedział że to, że procedowanie planów będzie bezzasadne w którymś momencie, 

to niestety wprowadziły przepisy o zmianie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Większość z tych planów jest procedowana wcześniej, kiedy nikt o takim zapisie nie mówił i nie 

przewidywał.  

 

Radny T. Sztolcman oznajmił, że jeżeli będzie nowelizacja ustawy, to do tematu można wrócić. Jeśli 

nowelizacji nie będzie, to szkoda pieniędzy. 

 

Z-ca wójta I. Ciok zaznaczyła, że jeżeli intencją wywołania planu jest zablokowanie WZ-tek, to wystarczy 

ten plan tylko wywołać i go nie procedować z myślą o tym, że do końca 2024 roku nic się nie zadzieje.  

 

NPP T. Lisowski zaznaczył, że osobiście nie wyobraża sobie, żeby ustawodawca nie zmienił terminu.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaproponowała omówienie wszystkich projektów uchwał planistycznych, 

aby mieć pełen obraz, a następnie komisja przejdzie do opiniowania projektów. 

 

Radna W. Prycińska zapytała czy to ma oznaczać, że radni mają wybrać sobie jeden projekt, który 

dorzucą do tych 21 już wszczętych planów? Zdaniem radnej jeśli jest mowa o tym „aby już nie piętrzyć 

tematu, to albo wszystkie, albo nie”. Radna nie chciałaby takiej sytuacji, że zostanie wrzucony plan dot. 

Placu Sokoła, a trzy pozostałe projekty zostaną odrzucone. Jest wiele innych planów, które są na 

wykończeniu. Jeśli moce przerobowe pójdą na nowy plan, to tamte znowu będą czekać. Nie fair jest 

to, że spośród czterech projektów, wybierany jest jeden. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska odparła, że ww. plan jest jedynym niezależnym od uchwalenia studium. 

Wójt mówił o tym, że jest to plan, który można wszcząć od razu. Od tamtego czasu minęły trzy lata.  

 

Radny M. Przybylski oznajmił, że wiele racji jest w tym co mówi radna W. Prycińska. Należałoby 

oszacować, które z planów mają realną szansę na to, żeby je przeprocedować w określonym czasie.   

 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki – Plac Sokoła. 

 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  



 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Chludowo – rejon ulic Szosy Poznańskiej, Golęczewskiej i 

Poznańskiej. 

 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  

 

Radny G. Słowiński zapytał co stanie się ze starodrzewiem, które chroni obecny plan? 

 

Wójt G. Wojtera odpowiedział, że nowy plan też będzie je chronił.  

 

NPP T. Lisowski zaznaczył, że należy zadać pytanie w jakim stanie jest ten starodrzew? Jeżeli będzie on 

zagrażał majątkowi, to będzie pozwolenie na wycinkę.  

 

• Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotkowo – teren aktywizacji gospodarczej w rejonie ulicy 

Sobockiej. 

 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska i radny M. Przybylski przypomnieli, że istotną kwestią w ww. planie była 

kwestia zieleni izolacyjnej i dyskusja na ten temat z KOWR.  

 

Radny J. Dudkiewicz zapytał dlaczego nie można zająć się w ramach omawianego planu działkami nr: 

100/19, 94/14 i 98/3? 

 

Wójt G. Wojtera odpowiedział, że nie wie czy istnieje jakaś przeszkoda, aby objąć planem ww. działki. 

Jeśli radni uznają, że ma to być temat rozszerzenia, to zostanie sprawdzone na dzień sesji czy istnieje 

możliwość takiego rozszerzenia.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaproponowała nieopiniowanie projektu uchwały ze względu na 

ewentualne zwiększenie zakresu planu.  

 

Radny T. Sztolcman poinformował wójta, że podczas jego nieobecności odbyła się burzliwa dyskusja 

na temat celowości wszczynania planów w związku z ustawą o planowaniu przestrzennym. Jeśli rada 

nie zdąży uchwalić planów do 31.12.2024 rok, to pójdą one w piach. 

 

Wójt G. Wojtera zaprzeczył i dodał, że zostanie uchwalone studium. Jest ono skierowane do uzgodnień. 

Jeśli plany będą zgodne ze studium, to tą ścieżką gmina będzie się kierować z tą różnicą, że będą one 

uchwalane według nowej procedury. Już był komunikat Związku Urbanistów Polskich informujący o 

tym, że termin ma być przesunięty z 01.01.2026 roku nawet do 2030 roku.  

 

Radny T. Sztolcman zapytał dlaczego akurat te plany zostały radzie przedstawione, a nie te które czkają 

w kolejce i były wnioskowane już wielokrotnie? 

 



Wójt G. Wojtera odpowiedział, że do każdego projektu zostało przedstawione uzasadnienie. Należy też 

uwzględnić procedury które trwają, a każda z nich jest organizacyjnym wysiłkiem i z budżetem na 

obsługę planów. Każdy z planów jest ważny, a połowa z nich czeka na uchwalenie studium. Studium 

będzie uchwalone (dwa wyłożenia) sierpnień/wrzesień 2024 roku.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska zaproponowała nie opiniować projektów uchwał planistycznych i zostawić 

je na najbliższą sesję rady gminy.  

 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 

położonej w Zielątkowie. 

 

NPP T. Lisowski omówił projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż zabudowanej nieruchomości 

położonej w Suchym Lesie. 

 

Radna W. Prycińska opuściła posiedzenie komisji.  

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki 

gruntu nr 179/7 w Suchym Lesie. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Skarbnik M. Wojtaszewska omówiła projekt uchwały i odpowiedziała na pytania członków komisji. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednomyślnie. 

 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia i realizacji „Planu Zrównoważonej Mobilności dla 

Metropolii Poznań do 2040 roku”. 

 

Wójt G. Wojtera omówił projekt uchwały i odpowiedział na pytania członków komisji.  

 

Ad. 7. 

Radny T. Sztolcman złożył wniosek o zmodyfikowanie wcześniejszego głosowania dotyczącego ul. 

Księżycowej w Suchym Lesie i zmianę nazwy zadania z „projekt i budowa” na „modernizacja” z 800 tys. 

zł do 200 tys. zł.  

 



Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Punkt 18. Doposażenie świetlicy wiejskiej w Złotnikach Wsi okazało się budową pomieszczenia  

magazynowego. 

 

Radny J. Dudkiewicz przedstawił historię wniosku przedstawiając informację od rady sołeckiej Złotnik 

Wsi.  

 

Radna A. Ankiewicz poinformowała radnych, że pani sołtys Korek prosi o zamknięcie wiaty 

śmietnikowej i zaadoptowanie jej na magazyn, a w innym miejscu potrzebuje miejsce na śmietniki.  

 

Wójt G. Wojtera oznajmił, że oczywiście chodzi o magazyn. Przez wiele lat gmina przeznaczyła wiele 

pieniędzy z budżetu na wyposażenie jednostek pomocniczych. Poprzez całe procedowanie nikt nie 

obmierzył faktycznych potrzeb nowej świetlicy w stosunku do zasobów lub majątku ruchomego, który 

jest w dyspozycji jednostki pomocniczej.  

 

Radny T. Sztolcman zawnioskował o zmianę nazwy zadania na: Złotniki Wieś – pomieszczenie 

magazynowe dla sołectwa. Kwota 20 tys. zł. 

 

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 głos przeciw.  

 

Budowa ul. Malinowej w Golęczewie.  

Wójt G. Wojtera omówił wnioskowaną inwestycję.  

Radna A. Ankiewicz zaproponowała dopisanie do zadania: I etap. 

Z-ca wójta I. Ciok zaproponowała dopisanie do zadania: od ul. Tysiąclecia.  

Nazwa zadania: budowa ul. Malinowej wraz z infrastrukturą od ul. Tysiąclecia – I etap (kanalizacja i 

odcinek drogi).  

W wyniku ożywionej dyskusji nad nazwą zadania radni poprosili wójta o podanie na kolejne spotkanie 

odpowiedniej nazwy zadania.  

 

Przewodnicząca J. Pągowska odczytała opinię komisji rewizyjnej na temat projektu budżetu gminy 

Suchy Las na rok 2024. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska odczytała opinię KPPOŚiSK na temat projektu budżetu gminy Suchy Las 

na rok 2024 wraz z uwagą informującą, że kierownik W. Orczewski wnioskował na komisji w dniu 

29.11.br. o: 

• środki na utrzymanie i prace pielęgnacyjne drzew (na podstawie opracowania 

inwentaryzacyjnego z roku 2023) w trzech alejach śródpolnych w Złotnikach Wsi – 100 tys. zł, 

 

Za poparciem wniosku głosował 1 radny, 5 głosów przeciw.  

 

• dofinansowanie wymiany istniejących pieców węglowych na gazowe (dopisanie w projekcie 

WPF zadania dotyczącego 4-letniej umowy serwisowania pieców zgodnie z umową (3 tys. zł)). 

 



Radny T. Sztolcman zaproponował nie przyjmować wniosku, ponieważ na rok 2024 i 2025 serwis jest 

zabezpieczony.  

 

Za poparciem wniosku głosował 1, 0 głosów wstrzymujących, 5 głosów przeciw. (usłyszałam tylko „5 

przeciw”). 

 

Przewodnicząca J. Pągowska odczytała opinię KOKSiSS na temat projektu budżetu gminy Suchy Las na 

rok 2024 z następującymi wnioskami: 

 

• budowa szkoły w Złotnikach, 

Za wpisaniem wniosku do WPF:  

o rok 2025 – wykonanie projektu 150 tys. zł z uzyskaniem pozwolenia na budowę – 

zagłosowano jednomyślnie,  

o rok 2026 – 10 mln zł, etap I i rok 2027 – 10 mln zł, etap II - zagłosowano jednomyślnie, 

 

• wprowadzenia zadania: promocja gminy Suchy Las poprzez udział zespołu Basket Team Suchy 

Las w rozgrywkach III ligi mężczyzn (lub wyższych klasach rozgrywkowych) - 250 000,00 zł. 

Za wnioskiem nie oddano głosu, 6 głosów przeciw.  

 

Radna J. Radzięda złożyła wniosek do nowych wydatków: promocja gminy Suchy Las poprzez udział 

zespołu Basket Team Suchy Las w rozgrywkach III ligi mężczyzn (lub wyższych klasach rozgrywkowych) 

- 120 000,00 zł.  

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Radna J. Radzięda złożyła wniosek o 8 tys. zł na Młodzieżową Radę Gminy. Zwiększenie z 10 000 zł o 8 

000 zł do 18 000 zł w 750 22 4210 - 8 000,00 zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

CIĘCIA     

• 754 16 4010 Straż Gminna - Wynagrodzenia osobowe pracowników: zmniejszenie z 1 405 430 

zł o 240 623 zł do 1 164 807 zł - 240 623,00 zł. 

Za poparciem wniosku głosowało 5 radnych (nie było informacji o głosach wstrzymujących i przeciw, 

ani o opuszczeniu posiedzenia przez członka komisji). 

 

• 754 16 4110 Straż Gminna - Składki na ubezpieczenie społeczne: zmniejszenie z 245 787 zł 

o 41 363 zł do 204 424 zł - 41 363,00 

Za poparciem wniosku głosowano jednomyślnie. 

 

• 754 16 4120 Straż Gminna Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy: 

zmniejszenie z 35 031 zł o 5 896 zł do 29 135 zł - 5 896,00 zł  

Za poparciem wniosku głosowano jednomyślnie. 

 

• 4754 16 4410 Straż Gminna - Podróże służbowe krajowe: zmniejszenie z 2 400 zł o 900 zł do 

1 500 zł - 900,00 zł 

Za poparciem wniosku głosowano jednomyślnie. 



 

• 600 16 6050 IBI-000-2024-0018 - Chludowo - projekt przebudowy ul. Za Parkiem na odcinku 

wzdłuż ogrodzenia parkowego oraz ul. Maniewskiej od Kościelnej do ul. Za Parkiem - likwidacja 

zadania - 200 000,00 zł 

Za poparciem wniosku głosowano jednomyślnie. 

 

• 600 16 6050 IBI-000-2024-0021 - Osiedle Grzybowe - projekt drogi rowerowej na ul. 

Muchomorowej - brakujący odcinek pomiędzy odnogami Ptasiego Zaułka –zmniejszenie z 200 

000 zł o 150 000 zł do 50 000 zł - 150 000,00 zł. 

Za poparciem wniosku głosowano 4 radnych, 1 głos przeciw. 

 

• 600 16 6050 IBI-000-2024-0029 - Golęczewo - wykonanie utwardzenia od ul. Bocznej do ul. 

Gryczanej - likwidacja zadania - 110 000,00 

Za poparciem wniosku głosowano jednomyślnie. 

 

• 600 16 6050 IBI-000-2024-0045 - Złotkowo - budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem 

aktywizacji gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi krajowej nr 11 - cięcie 4 000 000 zł 

 

Wójt G. Wojtera poinformował, że jest do duża, poważna i ważna dla mieszkańców Złotkowa 

inwestycja. Inwestycja będzie niezakończona. Propozycja sygnalizacji wraz z korektą projektu jest 

wyjściem naprzeciw oczekiwaniom. Celem kompromisu jest bezpieczeństwo, zakończenie projektu i 

uratowanie pieniędzy. Wójt G. Wojtera zaapelował, aby stworzyć jeszcze pole do dyskusji, a nie 

wykreślać tej inwestycji w sposób jednoznaczny i bezrefleksyjny. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska odpowiedziała, że nie jest to decyzja bezrefleksyjna i zaproponowała, aby 

głosowanie odłożyć na kolejne posiedzenie komisji, kiedy będzie obecna większa grupa radnych.   

 

Z-ca wójta I. Ciok w uzupełnieniu spotkań z mieszkańcami Złotkowa powiedziała, że przedstawiła 

propozycję, która była na tamten czas procedowana i zobowiązała się, aby w rzetelny sposób 

zweryfikować zapisy umowy z Polskiego Ładu. We wniosku zawarte są najważniejsze elementy, które 

pojawiły się w wyniku analizy umowy i rozmów z bankiem i kuluarowych. Słowem clue jest: sygnalizacja 

świetlna. O ile cała reszta po stronie wsi nie musiałaby być zrealizowana (łapie się w ilość – ok. 2 km), 

to literalnie bez świateł gmina nie będzie w stanie skonsumować tego dofinansowania. Pani z-ca wójta 

zaproponowała rozwiązanie, które pozwoli skonsumować wniosek z Polskiego Ładu i zabezpiecza 

wątpliwości mieszkańców w dużej mierze: realizacja świateł i nie budowanie prawej strony (bajpasów) 

i wskazanie przez niezależnego eksperta, że jest to rozwiązanie najlepsze. Pani sołtys nie zgodziła się 

na ww. propozycję. Powstała więc koncepcja ze strony urzędu o zrealizowaniu elementu według 

projektu pierwotnego, ale z przeniesieniem przystanku (przed zjazdem na drogę serwisową). Dołożono 

bezpośredni prawoskręt wyjazdu z BOWA, chodnik i oświetlenie z PKM. Jeśli światła nie zostaną 

zrealizowane, to pierwszą transzę trzeba będzie zwrócić.  

 

Radny T. Sztolcman złożył formalny wniosek o zamknięcie posiedzenia.  

 

Ad. 8 – 10. 

 



Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Pągowska 


